
   Protokół 

                         z XV zwyczajnej sesji Rady Gminy w 
Liniewie 

                      odbytej w dniu 30 marca 2004 r. w 

godz. 90 do 12 40 

                  sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ul. 
Dworcowej 3 

Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał wszystkich zebranych 
Przewodniczący Rady Gminy  Ludwik Szparkowski 
stwierdzając, Ŝe obrady są prawomocne, poniewaŜ w sesji 
uczestniczy 14 radnych (nieobecny p. Kruszyński). 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi  i zaproszeni goście.  

(Listy obecności w załączeniu do protokołu). 

Ad.2 

Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski 
zapytał radnych czy wnoszą uwagi do przedstawionego 
porządku obrad sesji. 

Wójt - chciałbym wprowadzić do porządku obrad 
dodatkowe uchwały: 

�   zatwierdzenia sprawozdania finansowego GOKSiR za 
2003 r. 

�   zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Liniewie z filią w Wysinie. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem porządku obrad. 

Radni 14 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który 
brzmi następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w 
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okresie międzysesyjnym.  

5. Interpelacje i wnioski radnych.  

6. Informacja o planowanych pracach interwencyjnych na 
terenie gminy Liniewo w 2004 r. 

7. Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony 
p.poŜ. w gminie. 

8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 
2003 r. oraz podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

�   zmian w budŜecie gminy, 

�   zryczałtowanych diet miesięcznych dla sołtysów 
w Gminie Liniewo. 

�   zatwierdzenia sprawozdania finansowego GOKSiR 
za 2003 r. 

�   zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Liniewie z filią w
Wysinie. 

10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

11. Wolne głosy i wnioski.  

12. Ustalenie terminu następnej sesji. 

13. Zakończenie sesji. 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał 
radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej
sesji. 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła protokół z 
poprzedniej sesji. 

Ad.4 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie 
międzysesyjnych przedstawił Wójt Gminy p. Mirosław
Warczak. 

Strona 2 z 13Urząd Gminy Liniewo

2007-03-30http://bip.liniewo.pl/index.php?id=53&content=12654&page=1



Radni nie wnieśli Ŝadnych uwag ani zapytań do 
przedstawionego sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

Ad.5 

Interpelacje radnych. 

Anna Derra - ustawienie tablic informacyjnych, 
drogowskazów informujących, gdzie jest miejscowość
Mestwinowo, Stefanowo, Jastrzębce. 

�   naprawa drogi pd przejazdu kolejowego do lasu, droga 
koło Pana Kajzer. 

�   zostało zakończone odwodnienie Deki, chciałabym 
podziękować wszystkim, którzy się przyczynili do tego 
głównie Pan Zdzisław Sapierzyński i Pan Andrzej Hinc. W 
imieniu mieszkańców dziękuję! 

Jerzy Narloch - równiarka - droga na Liniewskie Góry 
(droga na wysypisko) jest w złym stanie, 

�   tablice - proszę o odnowienie wiejskich tablic, 

�   tablice sołtysów -  teŜ wymagają odnowienia lub
wymiany. 

�   adresy zamieszkania - adresy są niedokładne, trzeba 
to zmienić. 

Wiesław Szarmach - drzewo przy remizie w Wysinie, 
stanowi niebezpieczeństwo, a jutro kończą się wycinki.
Proszę o interwencję. 

�   droga „głęboczek” - została niedokładnie zrobiona, 
proszę o interwencję. 

�   w gminie co roku jest „tydzień czystości” miałbym 
taką prośbę aby przesunąć termin na kwiecień. 

�   otrzymałem pismo od Pani Kwietkowskiej (odczytał 
pismo), z którego wynika, tak zrozumiałem, Ŝe ta Pani 
chciałaby uczestniczyć                               w 
organizowanych wyjazdach, imprezach. Prosi równieŜ o 
informowanie           o takich spotkaniach. MoŜna 
przecieŜ to jakoś załatwić, po co mają być kłótnie. 
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Tomasz Filipski - co z tłuczniem na drogi, czy jest juŜ coś 
wiadomo? 

Sławomir Zabrocki - proszę o sprawdzenie przepustu na 
Chrósty Wysińskie. 

�   hydrant koło p. Platy przecieka, proszę o sprawdzenie. 

Andrzej Bławat - kosze na śmieci - są zdewastowane, 
trzeba coś z tym zrobić. 

�   prośba o postawienie kosza do segregacji szkła. 

Alfons Troka - jak będzie wyglądać remont dróg? Są 
niedroŜne rowy przy ul. Starowiejskiej. 

�   proszę o przesunięcie terminu „tygodnia czystości”. 

Tadeusz Borkowski - są interwencje w sprawie 
zarośniętego rowu do Orla. 

�   hydranty - prośba aby komisja sprawdziła stan 
hydrantów. 

Andrzej Hinc - mieszkańcy Garczyna interweniują o 
wyczyszczenie lub wymianę tablic przy wjeździe do
Garczyna. 

�   rondo w Garczynie - jest słaba nawierzchnia, jest w 
fatalnym stanie. 

�   do Pana Wójta proszę o ponowienie rozmów z 
właścicielem terenu przy stawie, moŜe zagospodaruje 
ten teren? 

�   są sygnały, Ŝe w niektórych miejscach jest słaba 
jakość wody. 

Bogdan Michnowski - jak wygląda sytuacja z Ośrodkiem 
Zdrowia? 

Zenon Zieliński - kiedy będą zebrania wiejskie i jak będą 
one wyglądały? 

Hanna Potrykus - są pewne zastrzeŜenia do równiarki, 
drogi są w złym stanie, prośba o tłuczeń. 

Tadeusz Borkowski - jakie są poczynania w związku z 
Bansztreką? 
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Ryszard Kruszyński - interpelacje stanowią załącznik do 
protokołu. 

Ludwik Szparkowski - droga wojewódzka do Nowej 
Karczmy jest w złym stanie proszę o interwencję. 

�   proszę o wycięcie krzaków 

�   proszę o odnowienie strzałek na skrzyŜowaniu. 

Ad.6 

Planowane prace interwencyjne 

Wiesław Szarmach - dlaczego ta informacje jest napisana 
zbyt ogólnie? 

Piotr Piwowarczyk - jeszcze dokładnie nie wiem czy będą 
te prace wykonywane. Hydrofornia w Wysinie - nie
zapomniałem o niej, dzisiaj będą tam robić. Jeśli chodzi o 
pracowników interwencyjnych to jeszcze nie zostali 
wybrani. 

Ad.7 

Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony 
p.poŜ. w gminie 

Dariusz KiŜewski - omówił stan bezpieczeństwa w gminie 
Liniewo. 

Wiesław Szarmach - czy jest pełna obsada na posterunku 
policji? 

Dariusz KiŜewski - jest wolny etat na kierownika. Wrócił 
Policjant, który był zawieszony. Dwóch Policjantów zostało 
zatrudnionych, obsada jest pełna, więcej etatów nam nie
przydzielono. Jest zatrudnione 12 osób, są do dyspozycji 
dwa samochody, jeden jest oddany do eksploatacji, 
zostanie wycofany.  

Wiesław Szarmach - czy jest moŜliwość zwiększenia patroli 
w porach nocnych? 

Dariusz KiŜewski - słuŜba jest zapewniona prawie przez 
całą dobę, jeśli chodzi o zwiększenie patroli to staramy się 
jak moŜemy. 

Tomasz Filipski - czy są takie miejsca gdzie jest najwięcej 
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przestępstw? 

Dariusz KiŜewski - są plagi, domki letniskowe nie da rady 
się tego opanować. 

Alfons Troka - proszę o wzmocnienie czujności na drogach 
osiedlowych. 

Ad.8 

Przyjęcie sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 
2003 r. oraz podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 

Wójt - przedstawił szczegółowe sprawozdanie z wykonania 
budŜetu za 2003 r. Ponadto zwrócił uwagę na zadania 
realizowane przy współpracy ze Starostwem Powiatowym. 
NajwaŜniejsze z nich to: 

a) Odbudowa chodnika w wymiarze na kwotę netto 
1.984,17 zł. 

b) Odbudowa odwodnienia w Liniewie na kwotę netto 
2.654,70 zł. 

c) Odwodnienia w Wysinie na kwotę netto 25.631,30 
zł. 

d) Naprawa odwodnienia w Głodowie na kwotę netto 
4.888,52 zł. 

e) Wzmocnienie mostu na kwotę netto 2.636,81 zł. 

         Ponadto jako Gmina przeprowadziliśmy 
modernizację stacji uzdatniania wody w Liniewie (160 tys. 
zł.). Szkoły w Garczynie, Głodowie oraz Wysinie uzyskały
aneksy kuchenne, punkty wydawania posiłków dla dzieci 
(25 tys. zł.) 

         Udało się nam takŜe zakończyć drugi etap remontów 
dróg śródpolnych (50 tys. zł). Utworzyliśmy Gminne 
Centrum Informacji na kwotę 86.000 zł.            z czego 
gmina wydała ponad 20.000 zł.  

         Przystąpiliśmy takŜe do Pomorskiego Programu 
Odnowy Wsi, w którym udział wzięły trzy sołectwa 
Garczyn, Orle oraz Liniewo na realizację których
otrzymaliśmy 27.000 zł. z Kontraktu Wojewódzkiego. 

         Na terenie naszej gminy zorganizowano takŜe  
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�   Kurs rzemiosła artystycznego na kwotę 24 tys. zł. 

�   Konferencję Województwa Pomorskiego na kwotę 
15.000 zł. 

�   Turniej Gmin Powiatu Kościerskiego na kwotę 33.000 
zł. 

�   Szkolenie dla Rolników na kwotę 12.000 zł. 

         Łącznie ocenia się, Ŝe udało nam się zdobyć pomoc 
dla naszej Gminy                 w kwocie 309793 tys. zł. 
Oprócz tego otrzymaliśmy uzyskaliśmy wsparcie Urzędu 
Marszałkowskiego w Gdańsku w postaci mebli, szafek, 
stołów oraz samochodu VOLVO, których wartościowo nie 
włączam juŜ do w/w szacunku. 

         Sądzę, Ŝe przedstawione wykonanie budŜetu na 
kaŜdej komisji było bardzo szczegółowe, wobec czego 
uwaŜam iŜ państwo są w stanie podjąć stosowną decyzję. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Tomasz Filipski 
odczytał wniosek komisji rewizyjnej o udzielenie
absolutorium, który został wysłany do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. 

Viceprzewodniczący Rady Gminy odczytał stanowisko 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski poprosił 
aby kaŜdy przewodniczący poszczególnych komisji
przedstawił stanowisko komisji. 

Tomasz Filipski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 
Komisja jest za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy. 

Alfons Troka - Przewodniczący Komisji Komunalnej i 
BudŜetu. Komisja jest za udzieleniem absolutorium. 

Anna Derra - Przewodnicząca Komisji Oświaty. Komisja 
jest za udzieleniem absolutorium. 

Bogdan Michnowski - Przewodniczący Komisji Rolnej. 
Komisja jest za udzieleniem absolutorium. 

Wiesław Szarmach -  podziękował Pani Skarbnik za 
obszerną informację                z wykonania budŜetu za 
2003 r. 
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Andrzej Hinc - jak Wójt podzielił rezerwę i na co 
przeznaczył środki. 

Tadeusz Borkowski - mało środków przeznaczono na 
inwestycje, z informacji wynika iŜ jest spadek, czy
naprawdę źródełko wyschło tak jak nam to mówiła Pani 
Skarbnik na Komisji. 

Wójt - środki z rezerwy zostały przeznaczone na płace w 
administracji i na inne wydatki bieŜące, które nie były 
przewidziane w budŜecie.  

         Jeśli chodzi o zadanie inwestycyjne to rzeczywiście 
wykonane są mniejsze w stosunku do innych lat, ale 
spowodowane to było zmniejszoną kwotą subwencji i
brakiem moŜliwości pozyskiwania dodatkowych dochodów. 

Andrzej Bławat - co Wójt zamierza zrobić z oświatą skoro 
są to największe wydatki w naszym budŜecie? 

Wójt - w związku z drastycznie rosnącymi kosztami 
oświatowymi jako gmina zmuszeni jesteśmy do
przeprowadzenia miękkiej reorganizacji 
oświaty                       od 1 września 2004 r. polegającej 
na łączeniu niektórych klas. 

         Szkoła w Garczynie - łączenie klas II - III oraz IV-V 

         Szkoła Głodowo - łączenie klas II-III oraz IV-V 

         Szkoła Wysin - łączenie klas II-III oraz IV-V 

         Szkoła w Liniewie - łączenie klasy Va i Vb 

         Gimnazjum w Liniewie - połączenie czterech klas 
drugich w trzy 

Rezygnujemy z łączenia klas „0” i I we wszystkich 
Szkołach Podstawowych.  

Bogdana Michnowski - w ubiegłym roku rozpoczęliśmy 
budowę chodników we wsi Lubieszyn. Czy na rok bieŜący 
będą środki? 

Wójt - mam nadzieję, Ŝe przy pomocy szanownej Rady uda 
nam się zmontować odpowiednią kwotę środków własnych
(nawet z poŜyczki czy kredytu), aby          w ten sposób 
móc skorzystać z dobrodziejstw Programu Odnowy Wsi
Pomorskiej (Sektorowy Program Operacyjny). 
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JeŜeli wszystkie te warunki i okoliczności uda się nam 
spełnić to moŜliwym będzie oczywiście dokończenie tego 
chodnika w Lubieszynie (wspólnie                z 
mieszkańcami tej miejscowości).   

    

Viceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Hinc odczytał 
uchwałę. 

Radni 13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” 
podjęli  

         Uchwałę Nr XV/102/2004 w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy. 

(Uchwała stanowi załącznik). 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę 

od godziny 1040 do 1050.
 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

Ad.9 

Podjęcie uchwały w sprawie: 

�   zmian w budŜecie gminy 

Danuta Skuza Skarbnik Gminy omówiła zmiany w budŜecie 
gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał 
radnych czy wnoszą uwagi do przedstawionej uchwały. 

Radni nie wnieśli Ŝadnych uwag ani zapytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Hinc odczytał 
uchwałę. 

Radni 11 głosami „za” (trzech radnych nie obecnych) 
podjęli 

         Uchwałę Nr XV/103/2004 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy. 

(Uchwała stanowi załącznik). 

�   zryczałtowanych diet miesięcznych dla sołtysów w 

Strona 9 z 13Urząd Gminy Liniewo

2007-03-30http://bip.liniewo.pl/index.php?id=53&content=12654&page=1



Gminie Liniewo. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę. 

Radni 12 głosami „za” (2 radnych chwilowo nieobecnych) 
podjęli 

         Uchwałę Nr XV/104/2004 w sprawie 
zryczałtowanych diet miesięcznych dla sołtysów w Gminie 
Liniewo. 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

�   zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Liniewie z filią w Wysinie. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę. 

Radni 12 głosami „za” przyjęli 

         Uchwałę Nr XV/106/2004 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Liniewie z filią w Wysinie. 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

�   zatwierdzenia sprawozdania finansowego GOKSiR za 
2003 r. 

Tadeusz Borkowski - co z pieniędzmi? Czy one przechodzą 
na następny rok? 

Danuta Skuza - je daję propozycje, a wy ją podejmujecie. 
Podziękował za udzielenie absolutorium. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę. 

Radni 13 głosami „za” (jeden radny nie obecny) przyjęli 

         Uchwałę Nr XV/105/2004 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego GOKSiR za 2003 r. 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

  

Ad.10 

Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
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Wójt - podziękował za udzielenie absolutorium. 

�   środki śródpolne - są rozpatrywane wnioski w Urzędzie 
Wojewódzkim w Gdańsku (fundusz strukturalny). 

�   podziękował za odwodnienie Deki. 

�   „Tydzień czystości” - mozemy go ogłosić trzy dni 
przed świętami i trzy dni po świętach to jest 7, 8, 9 
kwietnia i 21, 22, 23 kwietnia br.  

�   bansztreka w Orlu - przyczynię starania w tym 
kierunku, 

�   teren w Garczynie przy Stadionie - podejmę rozmowy, 

�   droga i krzaki do Nowej Karczmy - zostanie 
wystosowane pismo. 

Piotr Piwowarczyk - drogi - po zimowym okresie nie są w 
dobrym stanie, to co moŜemy to robimy, rozmawiałem z 
firmą, która robiła w zeszłym roku, ale będą rozpatrywane 
inne oferty. 

�   Rozwóz  tłucznia - jest ustalony z sołtysami, 

�   tablice w Głodowie - trzeba wystosować pismo do 
Zarządu Dróg, 

�   droga koło p. Kajzer - zrobimy objazd dróg, 

�   odnowienie tablic - będą odnowione przez 
pracowników interwencyjnych, 

�   przepust na Chrósty Wysińskie - sprawdzimy, 

�   hydrant - sprawdzimy czy jest szczelny, 

�   kosze w Głodowie - zobaczymy ich stan, jeśli chodzi o 
kosz do segregacji to jest na terenie spółdzielni mogą 
korzystać z niego wszyscy, 

�   skrzyŜowanie dróg w Chrztowie i rondo - przy okazji 
remontów dróg. To będzie trochę kosztowne.  

�   hydranty - okres kwiecień - maj zostaną sprawdzone. 

�   tablica gminna - wykonamy we własnym zakresie, 

�   woda na wybudowaniu w Garczynie - było tylko jedno 
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wezwanie zobaczymy, sprawdzimy to na miejscu. 

Stanisław Narloch - wycinka drzew przy OSP Wysin - od 
wyrębu drzew jest Wójt . Ta sprawa zostanie załatwiona w 
najbliŜszym czasie, 

�   „głęboczek” droga na łąki - uzgodniliśmy, Ŝe 3 godz. 
równiarki by ją poniszczyła, trzeba tam wywieźć ostrego 
Ŝwiru. 

�   Pan Andrzej Krefta płaci podatki nie wiem czy odda 
nam ten teren bez niczego, moŜe za drobną opłatą. 

Bogdan Michnowski - mieszkanie w Lubieszynie -
mieszkańcy złoŜyli wnioski czy będą one rozpatrywane, nie 
ma wydzielenia geodezyjnego. Nastąpi spotkanie po 
świętach. 

Zastępca Wójta - tablice sołtys - część została odnowiona 
część wymieniona, proszę o interwencję do Urzędu. 

�   zebrania wiejskie po świętach. 

�   powiadomił o wyjeździe do Kina. 

�   omówił sprawę reorganizacji oświaty. 

Lucyna Piwowarczyk - jest to grupa zamknięta Pani Maria 
Kwiatkowska otrzymała odpowiedź pisemną. Utworzyliśmy
tą grupę po to osoby chcą współpracować z KGW, grupa 
jest zamknięta. Jeśli Pani chce naleŜeć do niej to moŜe 
dołączyć. 

Przewodniczący Rady Gminy będzie organizowane 
spotkanie moŜemy Panią Kwiatkowską zaprosić. 

Lucyna Piwowarczyk - 22 kwietnia organizujemy spotkanie 
zaproszę Panią osobiście. 

Ad. 11 

Wolne głosy i wnioski. 

Ad.12. 

Następna sesja Rady Gminy do 15 maja 2004 r. 

Ad.13 
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Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono. 

                                                

                                                                           
Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                              
Ludwik Szparkowski 
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